

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က

COVID-19 ဖြစ်ပွားမှု နောက်ဆုံးအခြေအနေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူလူထုသို့ အစီရင်ခံတင်ပြသည့် မိန့်ခွန်း

ကောလာဟလတွေ နားဝင်ပြီး လမ်းမှားပေါ် မရောက်ပါစေနဲ့၊ အားလုံးအတူ သတိ၊ ဝီရိယ၊ ပညာကိုအားထားပြီး COVID - 19 စိန်ခေါ်မှုကြီးကို အတူအနိုင်ယူကြ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ပြည်သူ့ပြည်သား အပေါင်းရင့်၊
ယခု COVID-19 ရောဂါနဲ့ပတ်သက်တဲ့ နောက်ဆုံးအခြေအနေကို အများသိရှိနိုင်ဖို့ အစီရင်ခံတင်ပြလိုက်ပါတယ်။
မနေ့က COVID-19 ရောဂါကူးစက်ခံထားရသူ နှစ်ဦး တွေ ရှိခဲ့ပါတယ်။ ချင်းပြည်နယ်မှာ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုမှ ပြန်လာတဲ့ အမျိုးသားတစ်ဦးနဲ့ ရန်ကုန်မှာ ယူကေမှ ပြန်ရောက်လာတဲ့ အမျိုးသားတစ်ဦးဖြစ်ပါတယ်။ နှစ်ဦးစလုံး ဆေးကုသမှုခံယူနေပြီး၊ ယခုထိ စိုးရိမ်ရမယ့်အခြေအနေမှာ မရှိတော့ပါဘူး။
ဒီလို ရောဂါကူးစက်နေသူနှစ်ဦး တွေ ရှိကြောင်း သတင်းထွက်လာတာနဲ့ စိုးရိမ်ပူပန်၊ တုန်လှုပ်ကြောက်ရွံ့သူတွေ ရှိကြမယ်ဆိုတာ ခန့်မှန်းနိုင်ပါတယ်။ ကျွန်ုပ်အနေနဲ့ နိုင်ငံတော်အစိုးရကို ကိုယ်စားပြုပြီး ပြည်သူတွေကို ပန်ကြားချင်တာကတော့၊ ကြောက်လန့်တုန်လှုပ်ခြင်း မရှိကြပါနဲ့၊ ခေါင်းအေးအေးထားပြီး သတိကြီးစွာနဲ့ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနနဲ့ အခြားအစိုးရဌာနများရဲ့ ထုတ်ပြန်ထားတဲ့ COVID-19 နဲ့ ပတ်သက်တဲ့ ညွှန်ကြားချက်တွေကို လိုက်နာကြဖို့ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။
COVID-19 ရောဂါဟာ ထိန်းချုပ်လို့ရကြောင်း ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးက ပြောထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ရောဂါရသူတွေထဲမှ ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်တဲ့ ရာခိုင်နှုန်းဟာ ၄ ဒသမ ၄ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် ကုသလို့ရတဲ့ ရောဂါဆိုတာလည်း ထင်ရှားပါတယ်။ ကွယ်လွန်သူများဟာ ရောဂါအခံရှိသူများ၊ ကိုယ်ခံအားနည်းသူများနဲ့ ကုသမှုခံယူခြင်း နောက်ကျသူများ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် ရောဂါဖြစ်နိုင်ခြေများသူများအနေနဲ့ အထူးဂရုတစိုက်နေကြဖို့ တိုက်တွန်းချင်ပါတယ်။ ပိုပြီးအရေးကြီးတဲ့အချက်ကတော့ စောစီးစွာဆေးကုသမှု ခံယူနိုင်ရေးဖြစ်ပါတယ်။ ရောဂါလက္ခဏာပေါ်လာပြီလို့ ထင်စရာဖြစ်လာတာနဲ့ ချက်ချင်း၊ နေ့မရွေး၊ ညမရွေး အနီးဆုံး ကျန်းမာရေးဌာနသို့ သွားစေချင်ပါတယ်။
“စောစောပြော၊ စောစောသိ၊ အားလုံးအကျိုးရှိ” ဆိုတဲ့ အတိုင်းပဲ ကျန်းမာရေးဌာနကို စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ နံး



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က COVID-19 ဖြစ်ပွားမှု နောက်ဆုံးအခြေအနေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူလူထုသို့ အစီရင်ခံတင်ပြသည့် မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။ သတင်းစဉ်

မည်သည့်အခြေအနေတွင်ဖြစ်စေ ဘဏ်လုပ်ငန်းများ စဉ်ဆက်မပြတ် လည်ပတ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်သွားရန် အစီအမံများထားရှိ

ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ ၃

ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံး၌ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့် သေဆုံးသူ ၁၄၀၀၀ ကျော်နှင့် အတည်ပြုလူနာ ၃၃၀၀၀၀ ကျော်ရှိလာ

နိုင်ငံတကာသတင်း ၈၁ ၁၃

ကိုဗစ်-၁၉ ပျံ့နှံ့မှု ထိန်းချုပ်နိုင်ရေး ပါကစ္စတန်တွင် အဓိကပြည်နယ်များကို ပိတ်ဆို့

နိုင်ငံတကာသတင်း ၈၁ ၁၄

KBZ BANK
(6) CONSECUTIVE YEARS
'BANK OF THE YEAR IN MYANMAR 2018'
Awarded by Financial Times (The Banker)

IDP စခန်းများတွင် COVID-19 ရောဂါနှင့် ပတ်သက်၍ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းစီမံချက်ရေးဆွဲရေး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

နေပြည်တော် မတ် ၂၄

ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာသူများ ယာယီခိုလှုံရာစခန်းများ (IDP စခန်းများ)တွင် COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးအတွက် လုပ်ငန်းစီမံချက် ရေးဆွဲဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခြင်းကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာသူများ ယာယီခိုလှုံရာစခန်းများ (IDP စခန်းများ)တွင် COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးအတွက် လုပ်ငန်းစီမံချက် ရေးဆွဲဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပစဉ်။

နေရပ်စွန့်ခွာသူများအတွက် COVID-19 ရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်ရန် လိုအပ်သော အစီအမံများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်နှင့် ကူးစက်ဖြစ်ပွားလာပါက စခန်းနေသူများ၊ စခန်းစီမံခန့်ခွဲသူများ၊ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာန အဖွဲ့အစည်းများက စနစ်တကျ အလျင်အမြန်တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် စီမံချက်ကို ရေးဆွဲရေးဖြစ်ကြောင်း။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီလ စာရင်းများအရ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ကချင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် မြို့နယ်ပေါင်း ၂၄ မြို့နယ်၌ စခန်းစုစုပေါင်း ၁၂၈ ခု၊ စခန်းနေ ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာသူဦးရေ ၁၈၄၃၃၃ ဦး ရှိပါကြောင်း၊ ထိုသူများအတွက် စီမံချက်ရေးဆွဲရာတွင် စခန်းနေသူများ သာမက စခန်း စီမံခန့်ခွဲသူများကိုပါ COVID-19 ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးနိုင်ရန် အရေးကြီးကြောင်း၊ IDP စခန်းများသို့

ကူညီထောက်ပံ့မှုလုပ်ငန်းများအတွက် လာရောက်သော ပြည်တွင်း / ပြည်ပ လူသားချင်းစာနာမှုအကူအညီပေးရေးအဖွဲ့အစည်းများမှ လူပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် IDP စခန်းနေသူများသည် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသော COVID-19 နှင့် ပတ်သက်သည့် လိုက်နာရမည့်အချက်များအတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လိုအပ်ကြောင်း။

စခန်းများတွင် ရေနှင့်ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေး အသုံးအဆောင်များဖြစ်သည့် သန့်ရှင်းသော ရေ၊ ရေပုံး/ရေလှေ့/ရေခွက်များ၊ ဆပ်ပြာခဲ/ဆပ်ပြာဆီများ၊ လက်ဆေးရန်နေရာများ စီမံထားရှိပေးခြင်းနှင့် ရေစီးရေလာကောင်းမွန်စေရေး ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ စခန်းတွင်းနေထိုင်သူများတွင် ဖျားနာခြင်း၊ ချောင်းဆိုးခြင်း၊ နှာချောင်းတိုဖြစ်ပွားပါက အသုံးပြုနိုင်ရန် နှာခေါင်းစည်းများ ကြိုတင် စုဆောင်းထားခြင်း၊ ၎င်းတို့ကို (လိုအပ်ပါက) အသွားအလာ ကန့်သတ်စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုရန် သီးခြားထားရှိခြင်း (Quarantine) အဆောက်အအုံများ စီစဉ်ထားခြင်းနှင့် လိုအပ်သည့် နေထိုင် စားသောက်ရေးကိစ္စရပ်များကို ပြင်ဆင်ထားခြင်း၊ ၎င်းတို့အနေဖြင့် Quarantine နေထိုင်စဉ်အတွင်း လိုအပ်သည့်ကျန်းမာရေးစောင့်ကြည့် ကြီးကြပ်မှုများဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ စီစဉ်ထားရှိခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ နှာစေးခြင်း၊ ချောင်းဆိုးခြင်း၊ ဖျားနာခြင်း စသည့် လက္ခဏာများတွေ့ရှိပါက အနီးဆုံးကျန်းမာရေးဌာနများသို့ ချက်ချင်း သတင်းပို့ခြင်းနှင့် ညွှန်ကြားချက်၊ အကြံပြုချက်များအတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် စခန်းအလိုက် ဖွဲ့စည်းထားပြီးဖြစ်သော စခန်းစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီက စီမံချက်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေးတာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အစီရင်ခံခြင်း၊ COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လိုအပ်သောသန့်ရှင်းရေးပစ္စည်းများ၊ အကာအကွယ်ပစ္စည်းနှင့် ကိရိယာများ၊ အခြားလိုအပ်သော အထောက်အကူပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့မှုကို လက်ခံခြင်းနှင့် စီမံခန့်ခွဲခြင်း၊ COVID-19 ရောဂါကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စခန်းများတွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များအား သတင်းအချက်အလက်များ မျှဝေပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ရန် စီမံချက်တွင် ထည့်သွင်းရေးဆွဲရေးကိစ္စရပ်များကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

တီးတိန်မြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ သွားရောက် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် ဆရာဝန် ငါးဦးအဆိုပြု

နေပြည်တော် မတ် ၂၄ - COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများတွင် ကျရာနေရာမှ တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် အဆိုပြုလာသည့် ဆရာဝန် ငါးဦးကို ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ၎င်းတို့ ဆန္ဒပြုသည့် ချင်းပြည်နယ် တီးတိန်မြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ မတ် ၂၅ ရက်မှစတင်၍ တွဲဖက်တာဝန်ချထားလိုက်ကြောင်း အဆိုပါဝန်ကြီးဌာန၏ အမိန့်ကြော်ငြာစာအရ သိရသည်။

(လက်ထောက်ဆရာဝန် (အရိုး) အခြေခံသင်တန်း ရာထူး၊ ကုသရေးဦးစီးဌာန)၊ ဒေါက်တာလာလ်ရမ်းစာဆို (လက်ထောက်ဆရာဝန်၊ ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး)၊ ဒေါက်တာဘွေမင်းလှိုင် (ဦးစီးအရာရှိ၊ လက်ထောက်ဆရာဝန်)၊ NHP Implementation Monitoring Unit)၊ ဒေါက်တာ ဝတ်ရည်ဝင်း (ဦးစီးအရာရှိ၊ လက်ထောက်ဆရာဝန်)၊ NHP Implementation Monitoring Unit) နှင့် ဒေါက်တာ ကောင်းမြတ်ဦး (ဦးစီးအရာရှိ၊ လက်ထောက်ဆရာဝန်၊ NHP Implementation Monitoring Unit) တို့ ဖြစ်သည်။ သူရဇော်

မန္တလေးတိုင်ဒေသကြီးအတွင်း COVID-19 ရောဂါကာကွယ်ရေးအတွက် စားသောက်ဆိုင်များနှင့် လက်ဖက်ရည်ဆိုင်များ ပါဆယ်စနစ်ဖြင့် ရောင်းရန် ညွှန်ကြား

မန္တလေး မတ် ၂၄
COVID - 19 ရောဂါ ကာကွယ်ရေးအတွက် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ စားသောက်ဆိုင်များ၊ လက်ဖက်ရည်ဆိုင်များနှင့် ခေါက်ဆွဲဆိုင်များ အပါအဝင် ဈေးဆိုင်များကို ရောင်းချသည့်ပုံစံ ပြောင်းလဲ၍ ပါဆယ်စနစ်ဖြင့် ရောင်းချရန် ညွှန်ကြားထားကြောင်း ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး၌ ပြုလုပ်သော COVID-19 ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး တိုင်းဒေသကြီးလုပ်ငန်းကော်မတီ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲအတွင်း တိုင်းဒေသကြီး ခေတ္တဝန်ကြီးချုပ် ဦးစာနည်အောင်

ပြောသည်။
"COVID - 19 ရောဂါ ကာကွယ်ရေးအတွက် စားသောက်ဆိုင်တွေ၊ ဈေးဆိုင်တွေကို ရောင်းချတဲ့ ပုံစံပြောင်းလဲတာပါ။ လူစုလူဝေးမဖြစ်အောင် ခုံခင်းပြီး ဆိုင်ထိုင်စားရတဲ့ ဆိုင်တွေကို ပါဆယ်စနစ်နဲ့ ပြောင်းလဲရောင်းချတာပါ။ ရောင်းချတာကတော့ ပုံမှန်အတိုင်း ရောင်းချပါ။ ပါဆယ်စနစ်နဲ့ရောင်းချဖို့ ညွှန်ကြားတာပါ။ ညပိုင်းအထိ ဖွင့်တဲ့ ဆိုင်ရှိရင်လည်း ပုံမှန်အတိုင်း ရောင်းချပါ" ဟု တိုင်းဒေသကြီး ခေတ္တဝန်ကြီးချုပ်က ပြောသည်။

ဒီနေ့ကနေ ဧပြီ ၃၀ ရက် အထိပါ။ COVID - 19 ထိန်းချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးအတွက် လူစုလူဝေးမဖြစ်အောင် ကာကွယ်တာပါ။ အချင်းချင်းကူးစက်ပြီဆိုရင် ထိန်းချုပ်ဖို့ ခက်ခဲသွားမယ်။ ဒါကြောင့် မလိုအပ်ဘဲ လူစုလူဝေးမလုပ်ပါနဲ့လို့ ပြောရာကနေ လူစုလူဝေး (လုံးဝ) မလုပ်ပါနဲ့လို့ ပြောရမယ့်အချိန်ပါ။ လက်ရှိ တက္ကသိုလ်ကောလိပ်အသီးသီးမှာ ဖြေဆိုဆဲ စာမေးပွဲတွေနဲ့ သံဃာတော်တွေ ဖြေဆိုနေတဲ့စာမေးပွဲတွေကို ရပ်ဆိုင်းထားဖို့ ညွှန်ကြားထားပါတယ်" ဟု ၎င်းက ဆက်လက် ပြောပြသည်။
သန်းဇော်မင်း(ပြန်/ဆက်)



သင်္ကြန်ရင်ခုန်သံ စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲ MRTVတွင် စတင်ရိုက်ကူး

ရန်ကုန် မတ် ၂၄
သင်္ကြန်ရင်ခုန်သံ စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ရှိ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားစတူဒီယို၌ စတင်ရိုက်ကူးသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ထုတ်လုပ်ခဲ့သည့် "ရီမြင့်" ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေးမှ ဦးဇော်မြင့်၊ ရိုက်ကွင်းမန်နေဂျာ ဆောင်ရွက်ခဲ့သူ အကယ်ဒမီ စင်ရော်မောင်မောင်၊ သရုပ်ဆောင် အကယ်ဒမီ နေအောင်နှင့် ဇာတ်ဝင်တေးသီချင်းသီဆိုသူ ဦးသန်းမြတ်စိုးတို့က ယင်းရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားရိုက်ကူးခဲ့ရသည့် အကြောင်းရင်း၊ ရိုက်ကူးရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခဲ့မှုများ၊ ဇာတ်ဝင်တေးသီချင်းရွေးချယ်ခဲ့ပုံ၊ သီဆိုတီးခတ်မှုများ၊ သရုပ်ဆောင်ခဲ့မှုများ၊ ဇာတ်ကားရိုက်ကူးစဉ် တွေ့ကြုံခဲ့ရသည့်အခြေအနေများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါ သင်္ကြန်ရင်ခုန်သံ စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲ အစီအစဉ်များကို သင်္ကြန်ပုံရိပ်ပေါ့လှိုင် ထင်ဟပ်စေသည့် ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားများကို စိစစ်ရွေးချယ်ပြီး ဆက်လက်ရိုက်ကူးမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ယင်းအစီအစဉ်များကို သင်္ကြန်ကာလအတွင်း MRTV မှ ထုတ်လွှင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ကျော်စွာ(FDC)

တရုတ်-မြန်မာ လန်ချန်း - မဲခေါင်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အလားအလာကြီးမားလျက်ရှိ

မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ချန်းဟိုင်

ကော်ဖီဖြင့် လုပ်ငန်းမြှင့်တင်ဖော်ဆောင်ခြင်း ရန်ကုန်တွင် ကော်ဖီကြိုက်နှစ်သက်သူများသည် လမ်းမထက်၌ အေးအေးလူလူ လမ်းလျှောက်ရင်း ကော်ဖီရဲ့ သင်းရနံ့ကိုရှိရှိကြကုန်ရာမှ ကော်ဖီဆိုင်ကောင်းကောင်းကို ရှာတွေ့မိနိုင်ပါသည်။ ဥပမာ - နှစ်တစ်ရာကျော်သက်တမ်းရှိ Strand Hotel ၌လည်းကောင်း၊ လူကြိုက်များလှသည့် ရွှေပုစွန် (Shwe Pu Zun) ၌လည်းကောင်း၊ နေရာအနှံ့ မြင်တွေ့နိုင်သည့် Gloria Jeans ဆိုင်ခွဲများ၌လည်းကောင်း၊ သို့မဟုတ် ကျွန်တော် ယခုတလော Central ၌ အမှတ်တမဲ့ တွေ့ရှိလိုက်သည့် ဆိုင်သစ် Original ၌လည်းကောင်း ကော်ဖီကောင်းကောင်းတစ်ခွက် သောက်သုံးနိုင်ပါသည်။ ဤဟောင်းကောင်းမှ လူငယ်စွန့်ဦးတီထွင်သူတစ်စု ဖွင့်လှစ်သည့် ကော်ဖီဆိုင်သည် ပြုပြင်ထားသည့် မြန်မာ့ကော်ဖီ စစ်စစ်ကို လူသိများလာအောင် ဆောင်ရွက်ပေးလိုသည့် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ဖွင့်လှစ်ထားခြင်းဖြစ်သည်။ ကော်ဖီတစ်ခွက်တွင် ကော်ဖီစေ့ စိုက်ပျိုးခြင်း၊ ခူးဆွတ်ခြင်း၊ လှော်ခြင်းတို့မှသည် ကိုယ်တိုင်ဖျော်စပ်သည်အထိ၊ မွှေးကြိုင်သည့်ရနံ့နှင့် အရသာတို့၌ ကော်ဖီထွက်ရှိရာ ဒေသ၏ သဘာဝတရားနှင့် ကော်ဖီဖန်တီးထုတ်လုပ်သူတို့၏ အကောင်းဆုံးကိုလိုလားသည့် စိတ်ဓာတ်တို့ ပါဝင်နေပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံမြောက်ပိုင်းဒေသတွင် ထွက်ရှိသည့် Arabica ကော်ဖီစေ့နှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးတွင် ထွက်ရှိသည့် Robusta ကော်ဖီစေ့တို့ အရသာပေါင်းစပ်လိုက်သည့် တစ်ခဏအတွင်းမှာ ကျွန်တော်တို့ဆိုင်ထဲ အတွေးတစ်ခု ဝင်ရောက်လာပါသည်။ အခွင့်သာပါက ကျွန်တော် မိတ်ဆွေအပေါင်းအသင်းများကို Original ဆိုင်ကို ဖိတ်ခေါ်ပြီး မြန်မာ့ကော်ဖီကို ကြိုက်နှစ်သက်သွားအောင် မြည်းစမ်းစေချင်ပါသည်။

မြန်မာ့ကော်ဖီ စိုက်ပျိုးမှုသမိုင်းသည် ကြာမြင့်ပြီ ဖြစ်သော်လည်း မြန်မာ့ကော်ဖီ စီးပွားဖြစ် ထုတ်လုပ်ပြီး နိုင်ငံတကာဈေးကွက်၌ အမည်ရလာသည်မှာ လတ်တလောနှစ်ပိုင်းတွင်သာ ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ လက်ရှိကော်ဖီစိုက်ပျိုးမှု အကျယ်အဝန်း ဧကင်းသောင်းခန့်ရှိပြီး ယင်းအနက် Arabica ကော်ဖီစေ့ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ စိုက်ပျိုးလျက်ရှိပါသည်။ အဓိကထွက်ရှိရာဒေသမှာ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်နှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတို့ဖြစ်ပြီး နှစ်စဉ်ကော်ဖီ အထွက်နှုန်း တန်ချိန် ၁၂၀၀၀ မှ ၁၅၀၀၀ အထိ ရှိပါသည်။ မြန်မာ့ကော်ဖီလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အချိန်အခါ၌ ၂၀၁၈ ခုနှစ် တရုတ်-မြန်မာ လန်ချန်း-မဲခေါင်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဟောပြော အစည်းအဝေးအားဖြင့် “လန်ချန်း-မဲခေါင်ဒေသ ကော်ဖီအထွက်နှုန်းနှင့် အရည်အသွေးမြှင့်တင်ရေး” (Improvement of Coffee Production and Coffee quality in Mekong-Lancang Region) စီမံကိန်းကို မြန်မာနိုင်ငံ၌ ဖော်ဆောင်လာပါသည်။

စီမံကိန်းသည် မြန်မာနိုင်ငံ၌ ကော်ဖီစိုက်ပျိုးရန် သင့်လျော်သည့် ဒေသအားသာချက်နှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု လိုအပ်ချက်အလျောက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် လူဦးရေ ၁၂၀၀၀ ပါဝင်သော ကော်ဖီစေ့ခူးဆွတ်ခြင်း၊ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့် ထုတ်လုပ်ရေးဆိုင်ရာ သင်တန်းပေးမှုများ ဖော်ဆောင်ခဲ့ပြီး အဓိကထွက်ရှိရာဒေသများမှ တောင်သူများထံသို့ ကြိုတင်စက် ၁၂ လုံး၊ Arabica ကော်ဖီလမ်းညွှန် ၁၂ မျိုးနှင့် ကော်ဖီပျိုးပင် ၁၁၂၀၀ လက်ဆောင်ပေးအပ်ခဲ့ရာ ကော်ဖီစီမံကိန်းလေးမှ ဒေသလူမှုရေး၊ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် တောင်သူများ ဝင်ငွေတိုးပွားရေးအတွက် အခွင့်အလမ်းကောင်းများ ပိုမိုဖန်တီးပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ နိုင်ငံနှင့် ဒေသ ၃၀ ခုသို့ ကော်ဖီစေ့ ၁၁၀၉ ဒသမ ၄ တန် တင်ပို့နိုင်ခဲ့ရာ ပို့ကုန်တန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂ ဒသမ ၆၅ သန်းခန့်ပေး ရရှိခဲ့ပါသည်။ ထိုသို့ တင်ပို့ရာ၌ ထိုင်း၊ အမေရိကန်နှင့် တရုတ်နိုင်ငံတို့သည် တင်ပို့မှုအများဆုံး နိုင်ငံသုံးနိုင်ငံဖြစ်သည်။ လက်ရှိတွင် တရုတ်နိုင်ငံသည် ကမ္ဘာပေါ်၌ တိုးတက်မှုအမြန်ဆုံးသော ကော်ဖီဈေးကွက် ဖြစ်လာပါသည်။ တရုတ်နိုင်ငံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအကြား အရည်အသွေးမြင့်ကော်ဖီ ဖြန့်ဖြူးခြင်း၊ တီထွင်ဆန်းသစ်ခြင်းတို့ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်၍

အတွေ့အကြုံမျှဝေခြင်း၊ ဈေးကွက်ချိတ်ဆက်ခြင်း၊ အားသာချက်ချိတ်ဆက်ခြင်းတို့ အပြန်အလှန်ဆောင်ရွက်လာသည့်အလျောက် မြန်မာ့ကော်ဖီလုပ်ငန်း ပိုမိုကောင်းမွန်မြန်ဆန်စွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာရန် သေချာပေါက် အထောက်အကူ ဖြစ်စေမည်ဟု ယုံကြည်မိပါသည်။

အသေးစားစီမံကိန်းဖြင့် အလားအလာကောင်းများ ဖန်တီးခြင်း

၂၀၁၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလတုန်းက တရုတ်နိုင်ငံ နိုင်ငံတော်ကောင်စီ ဝန်ကြီးချုပ် Mr. Li Keqiang သည် မြန်မာနိုင်ငံသို့လာရောက်၍ (၁၇) ကြိမ်မြောက် တရုတ်-အာဆီယံခေါင်းဆောင်များ အစည်းအဝေး တက်ရောက်စဉ်အတွင်း လန်ချန်း-မဲခေါင်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးယန္တရားကို ထူထောင်ရန် အဆိုပြုခဲ့ပါသည်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ်လတွင် တရုတ်၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအို၊ မြန်မာ၊ ထိုင်းနှင့် ဗီယက်နမ် ခြောက်နိုင်ငံအကြီးအကဲတို့သည် ဟိုင်နန်ပြည်နယ် စန်းယုမြို့၌ကျင်းပသည့် လန်ချန်း-မဲခေါင်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ ပထမအကြိမ် ခေါင်းဆောင်များအစည်းအဝေးကို အတူတကွ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး လန်ချန်း-မဲခေါင်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု လုပ်ငန်းစဉ်ကို အလုံးစုံစတင်ဖော်ဆောင်ခဲ့ပါသည်။ လက်ရှိတွင် လန်ချန်း-မဲခေါင်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုသည် “3+5+X” ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဟောပြော ဖြစ်ပေါ်လာပြီး နိုင်ငံရေးနှင့် လုံခြုံရေးမဏ္ဍိုင် (Political and Security)၊ စီးပွားရေးနှင့် စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးမဏ္ဍိုင် (Economic and Sustainable Development)၊ လူမှုရေး၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ပြည်သူ့ချင်း အပြန်အလှန် ထိတွေ့ဆက်ဆံရေးမဏ္ဍိုင် (Social, Cultural and People-to-People Exchanges) ဟူသည့် မဏ္ဍိုင်သုံးရပ်ဖြင့် ပေါင်းစည်း ဆက်သွယ်မှု (Connectivity)၊ ထုတ်လုပ်မှုစွမ်းရည်တိုးမြှင့်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (Production Capacity Cooperation)၊ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (Cross-border Economic Cooperation)၊ ရေအရင်းအမြစ်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (Water Resources)၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု လျှော့ချရေးဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (Agriculture and Poverty Reduction) စသည့် နယ်ပယ်ငါးခု၌ ဦးစားပေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သည့် နိုင်ငံ၏ လက်တွေ့လိုအပ်ချက်များနှင့် ပေါင်းစပ်ကာ အခြားနယ်ပယ်များကိုလည်း ထည့်သွင်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါသည်။

ကော်ဖီကို အဓိကထားသည့် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း



မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ချန်းဟိုင်

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုသည် လန်ချန်း-မဲခေါင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၏ အမှတ်သင်္ကေတပုံရိပ်ငယ်တစ်ခု ဖြစ်သည်။ တရုတ်နိုင်ငံမှ အဆိုပြုပြီး တွန်းအားပေး ဖော်ဆောင်လျက်ရှိသည့် လန်ချန်း-မဲခေါင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုသည် အလတ်စား၊ အသေးစားစီမံကိန်းမှ တစ်ဆင့် ပြည်သူ့လူထုဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးလျက်ရှိပါသည်။ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို ထောက်ခံအားပေးရန်အတွက် တရုတ်နိုင်ငံသည် သက်သာသောချေးငွေ တရုတ်ယွမ်ငွေ ၁၀ ဘီလီယံ၊ credit line အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀ ဘီလီယံနှင့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ သိန်းသုံးထောင်ရှိသည့် လန်ချန်း-မဲခေါင်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ အထူးရန်ပုံငွေကို ထူထောင်ခဲ့ပါသည်။ လေးနှစ်တာကာလအတွင်း မြောက်နိုင်ငံသည် အပြန်အလှန်ချိတ်ဆက်ရေး၊ ထုတ်လုပ်မှုစွမ်းရည်တိုးမြှင့်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် စီးပွားရေး၊ ရေအရင်းအမြစ်စီမံခန့်ခွဲရေး၊ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျှော့ချရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ခရီးသွားလာရေး စသည့်နယ်ပယ်များ၌ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုစီမံကိန်း ၄၁၀ ကျော် အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ခဲ့ပါသည်။ လန်ချန်း-မဲခေါင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ အထူးရန်ပုံငွေ ထောက်ပံ့မှုရရှိသော အဓိကနိုင်ငံဖြစ်သည့် မြန်မာနိုင်ငံ၌ လေးနှစ်တာ ကာလအတွင်း စီမံကိန်း ၅၁ ခု ဖော်ဆောင်ခွင့်ရရှိခဲ့ပြီး ထောက်ပံ့ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၆ သန်းကျော်

ရရှိခဲ့ပါသည်။

တရုတ်-မြန်မာနှစ်နိုင်ငံသည် လန်ချန်း-မဲခေါင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုယန္တရားအောက်တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနယ်ပယ်အား ရေအရင်းအမြစ်စီမံခန့်ခွဲမှု၊ စိုက်ပျိုးရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျှော့ချရေး စသည့် ဦးစားပေးနယ်ပယ်များမှ ကျန်းမာရေး၊ သိပ္ပံနည်းပညာ၊ ပညာရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေး စသည့်နယ်ပယ်များအထိ တိုးချဲ့လာကာ ကိုယ်စားပြုစီမံကိန်းတစ်ခုအား အောင်မြင်စွာဖော်ဆောင်နိုင်ခဲ့ပါသည်။ “မဲခေါင်မြစ် မြန်မာနိုင်ငံ ဝမ်ပုံဆိပ်ကမ်း တိုးချဲ့တည်ဆောက်ရေး ဖြစ်နိုင်ခြေလေ့လာမှု” (The Feasibility Study on Myanmar Wan Pong Port Improvement Project)၊ “ဝမ်ပုံရေကြောင်းရဲတပ်ဖွဲ့စခန်း အဆင့်မြှင့်တင်ပြုပြင်မွမ်းမံမှု” (Reconstruction and Upgrade Project of the Wan Pong Maritime Regional Division) စသည့်စီမံကိန်းများသည် မဲခေါင်မြစ်၌ မြန်မာနိုင်ငံ၏ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ရေကြောင်း ပို့ဆောင်ရေး အရည်အချင်းများကို ပြုပြင် မြှင့်တင်ရေး အတွက် အရေးပါသည့်အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်နေပါသည်။ “မြန်မာ့ရေစပါး အရည်အသွေးမြှင့်တင်စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အရည်အသွေးမြှင့်စိုက်ပျိုးမှုစီမံကိန်း” (Breeding Elite Rice Varieties and Optimizing their cultivation in Myanmar)၊ “ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်စိုက်ပျိုးမှု နည်းပညာလွှဲပြောင်းမှု” (Rural Development and Vegetable Cultivation Technology transfers in Mekong-Lancang Region)၊ “ရေထွက်ကုန်ချောထုတ်လုပ်ရေးစက်ပစ္စည်း အရည်အသွေးအာမခံစနစ် ပြုပြင်မှု” (Improvement of Quality Assurance Systems for Small and Medium sized Traditional Fish Product Processing Establishments in Myanmar)၊ “ပိုးချည်ကောင် သုတေသနစင်တာ ထူထောင်မှု” (Establishment of Sericulture Research and Development Center) စသည့် စိုက်ပျိုးရေး စီမံကိန်းများက မြန်မာနိုင်ငံ အခြေခံစိုက်ပျိုးရေး သုတေသန ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အထောက်အကူပြုပေးခဲ့ပါသည်။

“လန်ချန်း-မဲခေါင် နိုင်ငံအမွေအနှစ်ကာကွယ်ရေး ဆွေးနွေးပွဲ” (Workshop on Heritage Sites Management in Lancang-Mekong Countries)၊ “လန်ချန်း-မဲခေါင် လူငယ်ယဉ်ကျေးမှုကူးလူးဖလှယ်ရေး စခန်းချလှုပ်ရှားမှု” (Lancang-Mekong Cultural Exchange Youth Camp)၊ စာမျက်နှာ ၉ သို့

“လေးနှစ်တာကာလအတွင်း ခြောက်နိုင်ငံသည် အပြန်အလှန် ချိတ်ဆက်ရေး၊ ထုတ်လုပ်မှု စွမ်းရည်တိုးမြှင့်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် စီးပွားရေး၊ ရေအရင်းအမြစ် စီမံခန့်ခွဲရေး၊ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု လျှော့ချရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ခရီးသွားလာရေး စသည့်နယ်ပယ်များ၌ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု စီမံကိန်း ၄၁၀ ကျော် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ခဲ့ပါသည်။ လန်ချန်း-မဲခေါင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ အထူးရန်ပုံငွေထောက်ပံ့မှုရရှိသော အဓိကနိုင်ငံဖြစ်သည့် မြန်မာနိုင်ငံ၌ လေးနှစ်တာကာလအတွင်း စီမံကိန်း ၅၁ ခု ဖော်ဆောင်ခွင့်ရရှိခဲ့ပြီး ထောက်ပံ့ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၆ သန်းကျော် ရရှိခဲ့ပါသည်”

နီဗယ်ဆူရှင် ဖင်လန်သမ္မတဟောင်း မာတီအက်တီဆာရီ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခံနေရ

ဟယ်ဆင်ကီ မတ် ၂၄
 နီဗယ်ဆူရှင် ဖင်လန်သမ္မတဟောင်း မာတီအက်တီဆာရီသည် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံနေကြောင်း သိရသည်။ မာတီအက်တီဆာရီကို အင်ဒိုနီးရှား၊ ကိုဆိုဗို နှစ်သားကိစ္စရပ်များအပါအဝင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းပညာရေးနှင့်ပတ်သက်ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေး ရရှိရန် ဆယ်စုနှစ်သုံးစုကျော် ကြိုးစားခဲ့မှုဖြင့် ၂၀၀၈ ခုနှစ်က နီဗယ်ငြိမ်းချမ်းရေးဆု ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။

ကုလသမဂ္ဂသံတမန်ဟောင်းလည်းဖြစ်သူ ၎င်းသည် ဖင်လန်နိုင်ငံ၏ အမြင့်ဆုံးရာထူးကို ၁၉၉၄ ခုနှစ်မှ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်အထိ ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။ ၎င်းသည် ကိုရိုနာဗိုင်း ရပ်စ် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိကြောင်း မတ် ၂၃ ရက်က သမ္မတရုံး ၏ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း အခြေအနေကောင်းမွန်ကြောင်း သိရသည်။ လွန်ခဲ့သော စနေနေ့က ၎င်း၏ဇနီးဖြစ်သူ အသက် ၈၃နှစ်အရွယ် အိမ်ထောင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရကြောင်း အတည် ပြုခဲ့သည်။

ဖင်လန်ကျန်းမာရေးအာဏာပိုင်များက ဖင်လန်နိုင်ငံ တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ဖြစ်စဉ်ပေါင်း ၇၀၀ ရှိကြောင်းနှင့် တစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း အတည်ပြုပြောကြားခဲ့သည်။ အာဏာ ပိုင်များက တကယ့်ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူအရေ အတွက်သည် လက်ရှိစာရင်းထက် အဆပေါင်းသုံးဆယ်



နီဗယ်ဆူရှင်နှင့် ဖင်လန်သမ္မတဟောင်း မာတီအက်တီဆာရီ ပိုမိုများပြားနိုင်ကြောင်း ပြောကြားလိုက်သည်။ ဖင်လန်နိုင်ငံတွင် အသက် ၁၀ နှစ်ကျော် ကလေးများအတွက် ဖွင့်ထားသော ကျောင်းများ လည်းပိတ်ခဲ့ရပြီး နိုင်ငံ၏ နယ်စပ်ကိုလည်း ပိတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဂူဟန်မြို့အတွင်း ခရီးသွားလာခွင့်တားမြစ်ပိတ်ပင်မှုများကို ပြောပြ ၈ ရက်တွင် စတင်ဖယ်ရှားမည်

ဂူဟန် မတ် ၂၄
 တရုတ်နိုင်ငံ ဟူပေပြည်နယ်ရှိ အာဏာပိုင်များက ၎င်းတို့သည် ဂူဟန်မြို့အတွင်း ခရီးသွားလာခွင့်တားမြစ်ပိတ်ပင်မှုများကို ဧပြီ ၈ ရက် မှစပြီး ဖယ်ရှားမည်ဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံတကာသတင်းတစ်ရပ်တွင် မတ် ၂၄ ရက်က ဖော်ပြလိုက်သည်။

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်အသစ်ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုကို တားဆီးရန် ဂူဟန်မြို့တွင်းရှိ လေဆိပ်များ၊ ဘူတာရုံများနှင့် အဝေးပြေးလမ်းများကို ဇန်နဝါရီ ၂၃ ရက်မှ စတင်ပိတ်ထားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် အမြင့်ဆုံး ဖြစ်ပွား ချိန်တွင် ဂူဟန်မြို့တွင် တစ်နေ့တာ ဗိုင်းရပ်စ်အတည်ပြုလူနာထောင်ချီ ရှိခဲ့သည်။

သို့သော်လည်း မတ် ၁၈ ရက်မှစပြီး ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်အသစ် ကူးစက်သူ လုံးဝမရှိကြောင်း ကြေညာခဲ့သော်လည်း မတ် ၂၃ ရက်တွင် မူ ရှားရှားပါးပါး ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ဖြစ်စဉ်တစ်ခု ထပ်မံဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

ယူဂန္ဒာတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူ ရှစ်ဦးထပ်မံတွေ့ရှိ

ကမ်ပါလာ မတ် ၂၄
 ယူဂန္ဒာနိုင်ငံတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူ နောက်ထပ်ရှစ်ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခဲ့ရာ စုစုပေါင်းကူးစက်ခံရသူ ၁၉ ဦးအထိ ရှိလာပြီဟု မတ် ၂၃ ရက်တွင် ကျန်းမာရေးအရာရှိတစ်ဦးကပြောသည်။

ရှစ်ဦး ကူးစက်ခံရ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ရှမ်းအက်စီနီက ဒူဘိုင်းမှ ပြန်လာသည့် ယူဂန္ဒာ နိုင်ငံသားရှစ်ဦးတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခံထားကြောင်း ပြောကြား ခဲ့သည်။ မတ် ၂၀ ရက် မှ ၂၂ ရက်အထိ ယူအေအီးသို့ပျံသန်းသည့် အိသီယိုပီး ယားလေကြောင်းလိုင်းတွင် လိုက်ပါလာသည့် ခရီးသည်များတွင် တွေ့ရှိ ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

သီးခြားခွဲနေရ လွန်ခဲ့သည့်နှစ်ပတ်တာကာလအတွင်း ဒူဘိုင်းသို့ ခရီးသွားခဲ့သည့် လူများ ကျန်းမာရေးဌာနသို့ လာရောက်ကြရန်လည်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာနက အကြောင်းကြားခဲ့သည်။ ခရီးသည်ပေါင်း ၂၆၆၁ ဦးမှာ ကူးစက်ခံရ ဖွယ်ရှိသည့်အတွက် သီးခြားခွဲနေရသည်။ ယူဂန္ဒာနိုင်ငံတွင် ပထမဦးဆုံး တွေ့ရှိရသည့်လူနာမှာ မတ် ၂၂ ရက်က ဒူဘိုင်းမှပြန်လာသည့် အသက် ၃၆ နှစ်အရွယ် အမျိုးသားတစ်ဦးဖြစ်သည်။

အစိုးရကထုတ်ပြန်ထားသည့် စည်းကမ်းများကို မလိုက်နာသည့် နိုင်ငံခြားသားများနှင့် နိုင်ငံသား ၁၄ ဦးခန့်ကို လုံခြုံရေး အေဂျင်စီက ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။

ယူဂန္ဒာနိုင်ငံတွင် ကျောင်းများ၊ ဘုရားရှိခိုးကျောင်းများ လူစုလူဝေး များကို တစ်လကြာ ပိတ်ပင်ထားကြောင်း သိရသည်။

အီရန်နိုင်ငံတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့် သေဆုံးသူ ၁၈၁၂ ဦးအထိရှိလာ

တီဟီရန် မတ် ၂၄
 အီရန်နိုင်ငံတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကြောင့် နောက်ထပ်သေဆုံးသူ ၁၂၇ ဦးရှိခဲ့ရာ မတ် ၂၃ ရက်တွင် စုစုပေါင်း သေဆုံးသူအရေအတွက်မှာ ၁၈၁၂ ဦး အပြင်မထွက်ရ အမိန့်ထုတ်ပြန်

ထားသည်။ အီရန်နိုင်ငံသည် ဒေသတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ခံရသူ အရေအတွက်အများဆုံး ဖြစ်ပြီး ၂၃၀၄၉ ဦး ကူးစက်ခံထားရသည်။ ကူးစက်ခံရသူများထဲတွင် လူပေါင်း ၈၃၇၆ ဦးမှာ ပြန်လည်နာလန်ထလာ ပြီ ဖြစ်သည်။



အီရန်နိုင်ငံ တီဟီရန်ရှိ တာရစ်ဈေးတွင် ဈေးဝယ်လာကြသူများကို တွေ့ရစဉ်။

အီရန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မိုဟာမက်ဂျာဗင်က ဖြစ်တင်ခဲ့ သည်။ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် တိုက်ဖျက် ရေးအတွက် အကူအညီပေးရန် အမေရိ ကန်၏ ကမ်းလှမ်းမှုကို အီရန်သမ္မတ ဟတ်ဆန်ရိုဟာနီက လက်မခံဘဲ ငြင်းဆိုခဲ့သည်။

တူရကီနိုင်ငံတွင်လည်း ကိုရိုနာ ဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့် သေဆုံးသူ ၃၇၅ ဦး ရှိလာကြောင်း တူရကီကျန်းမာရေး ဝန်ကြီး ဖာရီတင်ကိုတာက ပြောသည်။ တူရကီနိုင်ငံအတွင်း နောက်ထပ် ကူး စက်ခံရသူ ၂၉၃ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခဲ့ရာ အားလုံးပေါင်း ၁၅၂၉ ဦးအထိရှိလာပြီး အရှေ့အလယ်ပိုင်းဒေသတွင် အီရန်ပြီး လျှင် တူရကီမှာ ကူးစက်ခံရမှု ဒုတိယ အမြင့်ဆုံးပင်ဖြစ်သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ပျံ့နှံ့မှု ထိန်းချုပ်နိုင်ရေး ပါကစ္စတန်တွင် အဓိကပြည်နယ်များကို ပိတ်ဆို့

အစ္စလာမာဘတ် မတ် ၂၃
 ပန်ဂျပ်ပြည်နယ် အရှေ့ပိုင်းကို ဝင်ခွင့် ထွက်ခွင့်ပိတ်ရန် မတ် ၂၃ ရက်တွင် ပါကစ္စတန်အာဏာပိုင်များက ကြေညာခဲ့သည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ခံရမှု နှိမ်နင်းနိုင်ရေးအတွက် ဆင်ဟာပြည်နယ်ကိုပိတ်ဆို့ပြီး မကြာမီ ယခုလို အမိန့်ထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ပါကစ္စတန်နိုင်ငံတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူ ၈၀၀ အထိ မြင့်တက်လာခဲ့သည်။ ပန်ဂျပ်ပြည်နယ်ရှိ ဆေးဝါး ပစ္စည်းဆိုင်နှင့် ကုန်စုံဆိုင်မှလွဲ၍ ဈေးများ၊ စုပါမားကတ်များအားလုံးကို ဆက်လက်ပိတ်ထားမည်ဖြစ်သည်။ မတ် ၂၄ ရက်မှ ဧပြီ ၆ ရက်အထိ နှစ်ပတ်ကြာ ပိတ်ဆို့မှုပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ဆင်ဟာပြည်နယ်တွင် မတ် ၂၃ ရက်မှ စတင်ကာ ၁၅ ရက်ကြာ ဝင်ခွင့်ထွက်ခွင့်ပိတ်ဆို့မှုချမှတ်ထားသည်။

ပြည်နယ်တစ်လွှားရှိ အစိုးရရုံး၊ ပုဂ္ဂလိကရုံးများအားလုံးကို ပိတ်ထားပြီး လူစုဝေးခြင်း၊ ခရီးသွားလာခြင်းများကို ကန့်သတ်ထားသည်။ ထိုသို့ ပြုလုပ်ခြင်းဖြင့် ပြည်နယ်တစ်လွှား ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရမှုနှုန်းကို ထိန်းချုပ်နိုင်လိမ့် မည်ဟု အာဏာပိုင်များက မျှော်လင့်ထားသည်။ အကယ်၍ ကျန်ပြည်နယ်များရှိ ပြည်သူများသည် အစိုးရ၏ ကန့်သတ် ချက်များ၊ စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များ၊ သီးခြားနေထိုင်ခြင်း၊ အသွားအလာကန့်သတ်ခြင်းများကို လိုက်နာခြင်း မရှိပါက တစ်တိုင်းပြည်လုံးအနှံ့ ဝင်ခွင့်ထွက်ခွင့် ပိတ်ဆို့သွားရန် အစိုးရက စည်းစာကောင်းစည်းစာနိုင်သည်ဟု ဝန်ကြီးချုပ်၏ အထူးလက်ထောက်ဖြစ်သူ ဖာဒူရပ်စ်အာဝင်က ပြောသည်။

ပါကစ္စတန်တွင် ကူးစက်ခံထားရသည့်လူနာများမှာ အီရန်နိုင်ငံတွင် ဘုရားဖူးပြန်လာရာမှ ကူးစက်ခံခဲ့ရခြင်း ဖြစ်သည်။ ပါကစ္စတန်တွင် အီရန်နိုင်ငံဘုရားဖူးပြန်လာသူများကို သီးခြားခွဲထားပြီး နှစ်ပတ်ကြာ စောင့်ကြည့်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ၎င်းတို့ကို ဆေးစစ်ကြည့်ရာတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံထားရကြောင်း တွေ့ရှိခဲ့ရသည်။



အစ္စလာမာဘတ်မြို့ရှိ ဈေးဆိုင်များ ပိတ်ထားသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

ပဲခူးမြို့၌ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် စောင့်ကြည့်လူနာများထားရန် ပြင်ဆင်ထားမှုကို တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ပဲခူး မတ် ၂၄
ပဲခူးမြို့၌ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် စောင့်ကြည့်လူနာများထားရန် ပြင်ဆင်နေသည့် ပဲခူးမြို့ ကလီနိတ်ထပ်ဆေးရုံ အနီးရှိ တိုင်းဒေသကြီးကုသရေး ဦးစီးဌာန မှူးရုံး အဆောက်အအုံ ပြင်ဆင်နေမှုများကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်းသည် မတ် ၂၄ ရက်က သက်ဆိုင်သည့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။



တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်း ပြင်ဆင်နေသည့် အဆောက်အအုံအတွင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးနေစဉ်။

တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့အား တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာအေးငြိမ်းနှင့် ပဲခူးမြို့ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာရန်နိုင်မောင်တို့က ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် စောင့်ကြည့်လူနာများ ထားရန် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို လည်းကောင်း၊ အရေးတကြီး လိုအပ်ချက်ရှိသည့် လိုအပ်ချက်များကို လည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ဝန်ကြီးချုပ်က အမြန်ဆုံး ပြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးကြရန် သက်ဆိုင်သည့်ဌာနဆိုင်ရာများအား မှာကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါ အဆောက်အအုံသည် လူနေရပ်ကွက်/ကျေးရွာများနှင့် သီးခြား ရှိနေသည့်အတွက် ကူးစက်လူနာနှင့်ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် စောင့်ကြည့်လူနာများ ထားရန် သင့်တော်သော နေရာဖြစ်သဖြင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ

အဖွဲ့၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မြို့မိမြို့မများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ပြည်သူများ ပူးပေါင်း၍ လူနာထားရန်မည့် အခန်း၊ လိုအပ်မည့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်း၊ သောက်သုံးရေ၊ လျှပ်စစ်မီး

လမ်း၊ ဆက်သွယ်မှုကိစ္စရပ်များနှင့် လုံခြုံမှုဆိုင်ရာ လိုအပ်သည်များကို အမြန်ဆုံးပြည့်ဆည်းနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း တိုင်းဒေသကြီးကုသရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။
တင်စိုး(ပဲခူး)

ချင်းပြည်နယ်အဆင့် COVID-19 ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ၏ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ဟားခါး၌ ပြုလုပ်

ဟားခါး မတ် ၂၄
ချင်းပြည်နယ်အတွင်း COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ပြည်နယ်အဆင့်လုပ်ငန်းကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို မတ် ၂၄ ရက်က ဟားခါးမြို့ရှိ ချင်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်ခဲ့ကာ ချင်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ အစိုးရအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး၊ ပြည်နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဘာသာရေး အသင်းအဖွဲ့များနှင့် သတင်းမီဒီယာများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ချင်းပြည်နယ်အဆင့် COVID-19 ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး လုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးပေါင်လွန်းမင့်ထန်က ချင်းပြည်နယ်အတွင်း ရောဂါကူးစက်မှု အခြေအနေကို ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် စနစ်တကျ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ အမှာစကားပြောကြားသည်။
ထို့နောက် ချင်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဦးတိုးဝင်းက ရောဂါကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးအတွက် လုပ်ငန်းများ စီစဉ်ဆောင်ရွက်

ထားရှိမှု အခြေအနေ၊ လက်ရှိ အရေးပေါ်အခြေအနေနှင့် ကြုံတွေ့လာမှုအပေါ် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်း၊ နေရာများ စီစဉ်ထားရှိသည့် အခြေအနေများနှင့် ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းအစီအမံများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။
ဆက်လက်၍ ချင်းပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာအောင်ဇွန်က ချင်းပြည်နယ် တီးတိန်မြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ COVID-19 ရောဂါပိုး တွေ့ရှိသည့် လူနာအား စောင့်ကြည့်ကုသမှု အခြေအနေများနှင့် ရောဂါပိုးထပ်မံကူးစက်ပြန့်ပွားမှု မရှိစေရေးအတွက် ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်ရမည့် နည်းလမ်းများ၊ ဆောင်ရန် ရှောင်ရန် ကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်၍ အသေးစိတ် ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့သည်။

ထို့နောက် အစည်းအဝေးတက်ရောက်လာသူများက မိမိတို့ဌာနအလိုက်၊ ကဏ္ဍအလိုက် ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းအစီအမံများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေး တင်ပြခဲ့ပြီးနောက် COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးတွင် ကဏ္ဍအလိုက် အားလုံး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ် အမှာစကားပြောကြားခဲ့သည်။



COVID-19 ကာကွယ် ကုသရေးအတွက် အလှူငွေ ပေးအပ်

ပုသိမ် မတ် ၂၄
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့တွင် COVID-19 ကာကွယ် ထိန်းချုပ် ကုသရေးအတွက် အလှူငွေပေးအပ်ပွဲကို မတ် ၂၄ ရက်က ဧရာဝတီခရိုင်ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ပြီး တိုင်းဒေသကြီး ဘဏ္ဍာရေးဌာနထိန်းသိမ်းရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဦးဌေးဝင်းက အမှာစကားပြောကြားသည်။
ထို့နောက် အလှူရှင်များက COVID-19 ကာကွယ်ထိန်းချုပ် ကုသရေးအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၇၀၀၀၊ မြန်မာငွေ ကျပ် ၅၅၀၀ သိန်းနှင့် ဆန်အိတ် ၁၀၀ ကို တိုင်းဒေသကြီးစီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးထံသို့ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြပြီး အလှူရှင်များကိုယ်စား Royal Ayar ကုမ္ပဏီမှ ဦးထွန်းထွန်းက လှူဒါန်းခြင်းနှင့်ပတ်သက်ကာ ရှင်းလင်းပြောကြားကာ တိုင်းဒေသကြီးစီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးက ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။
လှူဒါန်းပွဲသို့ တိုင်းဒေသကြီး စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးနှင့် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ပုသိမ်ဆေးရုံအုပ်ကြီးနှင့် ဆရာဝန်များ၊ အလှူရှင်များ၊ မြို့မိမြို့မမှူး၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။
မောင်မောင်မြင့်(ပြန်/ဆက်)



ချင်းပြည်နယ်အဆင့်လုပ်ငန်း ကော်မတီညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးပြုလုပ်နေစဉ်။

အောင်ခွီရိုန်း(ပြန်/ဆက်)

ကယားပြည်နယ်အတွင်း COVID-19 ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ပြည်နယ်ဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

လွိုင်ကော် မတ် ၂၄
ကယားပြည်နယ်အတွင်း COVID-19 ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ရောဂါဖြစ်ပွားလာပါက ကုသရေးလုပ်ငန်းများ အမြန်ဆုံး ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် လွိုင်ကော်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ သီးခြားဆေးကုသဆောင်များ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို ကယားပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေးနှင့် လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်ကျော်ဌေးနှင့် အဖွဲ့က မတ် ၂၄ ရက်တွင် လိုက်လံစစ်ဆေးခဲ့သည်။
ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးနှင့် လူမှုရေးဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် လွိုင်ကော်မြို့ရှိ ပြည်နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးအတွင်းမှ လူနာဆောင်များနှင့်

COVID-19 ရောဂါ ဖြစ်ပွားလာပါက လူနာများအား သီးခြားထားရှိမည့်အခန်းများ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ပြင်ဆင်သည့်လုပ်ငန်းများကို အမြန်ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်ထားကြရန်၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ကယားပြည်နယ်အတွင်းရှိ နယ်စပ်ဝင်ပေါက်များမှ ဝင်ရောက်လာခဲ့သည့် ပြည်သူများအား စစ်ဆေးစောင့်ကြည့်မှုများကိုလည်း သတိပြုလုပ်ဆောင်သွားကြရန်နှင့် သံသယလူနာများရှိပါက သေချာစွာ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှု ကုသခြင်းများ ဆောင်ရွက်သွားကြရန် မှာကြားခဲ့သည်။
ထွန်းလေး



အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥပဒေကြမ်းကော်မတီသည် ဥပဒေကြမ်းများတင်သွင်းလာပြီးဆိုလျှင် လွှတ်တော်ကို အစီရင်ခံတင်ပြခြင်း၊ ဥပဒေဆိုင်ရာ အသုံးအနှုန်းများကို ပြင်ဆင်၊ ဖြည့်စွက်သင့်သည်များကို တင်ပြခြင်း၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ဆွေးနွေးချက်များကို ပြန်လည်ကြားနာသည့် အစည်းအဝေးများပြုလုပ်ခြင်း၊ လွှတ်တော်အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း စသည်တို့ကိုဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အဆိုပါကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို လွှတ်တော်ရေးရာကဏ္ဍအနေဖြင့် ဖော်ပြလိုက်ရပါသည် - (စာတည်းအဖွဲ့)

ကျွန်တော်တို့ လွှတ်တော်သက်တမ်းမှာ ဥပဒေ ၁၂၆ ခု ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီးပါပြီ အရင် လွှတ်တော်သက်တမ်းမှာ ၂၃၂ ခု ပြဋ္ဌာန်းခဲ့တယ်

တွေ့ဆုံမေးမြန်း-ရှင်မင်း၊ ဓာတ်ပုံ-ကေကေ

အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥပဒေကြမ်းကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥပဒေကြမ်းကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်က အဆိုပါကော်မတီရုံး၌ ကျင်းပခဲ့ရာ အဆိုပါစကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲတွင် ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၆) အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစော်မင်း၊ ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၃) အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာမြတ်ဉာဏစိုး၊ ကော်မတီဝင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁) အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုးမိုးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၄) အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်လှဌေး (ခ) ဒေါ်အုန်းကြည်တို့ ပါဝင်ဆွေးနွေးခဲ့သည်များကို ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

ဦးစော်မင်း။ ။ ကျွန်တော်တို့ဥပဒေကြမ်းကော်မတီဟာ ကော်မတီဝင် ၁၅ ဦးနဲ့ ဖွဲ့စည်းထားတဲ့ ကော်မတီဖြစ်ပါတယ်။ အမျိုးသားလွှတ်တော်ရဲ့ အမြဲတမ်းကော်မတီလေးခုထက် တစ်ခုလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနေ့ ကျွန်တော်တို့ စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲမှာတော့ အကုန်မတက်ရောက်နိုင်ပါဘူး။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ကျွန်တော်တို့ကော်မတီဝင်တွေဟာ တခြားကော်မတီတွေမှာ ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် တာဝန်ယူထားရတာတွေလည်း ရှိပါတယ်။ ကော်မတီဖွဲ့စည်းမှုမှာလည်း ပါတီစုံကနေ ကိုယ်စားပြု ပါဝင်ကြပါတယ်။ တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ်၊ ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ၊ ရခိုင်အမျိုးသားပါတီ၊ ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ၊ ဇီမီးဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ စတဲ့ပါတီစုံက လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေနဲ့ စုပေါင်းပြီး ဖွဲ့စည်းထားတဲ့ ကော်မတီတစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။

ကော်မတီဝင်အများစုက ဥပဒေပညာရှင်တွေပါ။ ကော်မတီဝင်တွေရဲ့ သုံးပုံနှစ်ပုံကျော်ဟာ ဥပဒေပညာရှင်တွေ ဖြစ်ပြီးတော့ ကျွန်တော်တို့ကော်မတီဝင်အဖွဲ့တွေဟာလည်း ဥပဒေပညာနဲ့တူတဲ့ ဝန်ထမ်းတွေများပါတယ်။ ဒါကြောင့် လုပ်ရကိုင်ရတာ အဆင်ပြေပါတယ်။ ဒါလေးကို ကနဦးပြောပြချင်ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့လွှတ်တော်သက်တမ်းမှာ ဥပဒေ ၁၂၆ ခု ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီးပါပြီ။ အရင်လွှတ်တော်သက်တမ်းမှာ ၂၃၂ ခု ပြဋ္ဌာန်းခဲ့တယ်။ အခုလောလောဆယ် အများပြည်သူ သိရှိအောင် နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာမှာ လူ့ဖွဲ့ခံယူခြင်းဥပဒေကို ဖော်ပြခဲ့တာရှိတယ်။ ဒီဥပဒေဟာ ပုဒ်မ ၄၀၀ ကျော်ရှိပါတယ်။



လယ်ယာမြေဥပဒေကို ပြင်ဆင်တဲ့ဥပဒေကတော့ နောက်ဆုံးပြဋ္ဌာန်းထားတဲ့ ဥပဒေဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ လက်ထက်မှာ ဥပဒေ စုစုပေါင်း ၁၂၆ ခု ပြင်ဆင်တာပယ်ဖျက်တာ၊ ပြဋ္ဌာန်းတာလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ နောက်တစ်ချက်က ကျွန်တော်တို့လက်ထက်မှာ ပြဋ္ဌာန်းခဲ့တဲ့ ဥပဒေအကုန်လုံးကို နိုင်ငံတော်သမ္မတ လက်မှတ်ရေးထိုးထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။ အရင် ၂၃၂ ခု ပြဋ္ဌာန်းခဲ့တာတော့ နိုင်ငံတော်သမ္မတ လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းမပြုတဲ့ ဥပဒေ ၁၀ ခုလောက်ရှိတယ်လို့ သိရပါတယ်။ ဒါကတော့ ထူးခြားချက်တစ်ခုပါ။

ကော်မတီ လည်ပတ်ဆောင်ရွက်ပုံနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ကျွန်တော်တို့ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာမြတ်ဉာဏစိုးက ဆက်ပြီး ဆွေးနွေးပြောကြားသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါက်တာမြတ်ဉာဏစိုး။ ။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ကော်မတီရဲ့ လုပ်ငန်းလည်ပတ်ပုံ၊ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်နဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးချင်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ကော်မတီဟာ ခုနက ဥက္ကဋ္ဌ ဆွေးနွေးပြောပြသွားသလို ဥပဒေပညာရှင်တွေများပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ကော်မတီမှာ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်အားလုံးနီးပါးကိုယ်စားပြုပါဝင်ပါတယ်။ ကော်မတီဝင် ၁၅ ဦးမှာ အမျိုးသမီးကိုယ်စားလှယ် လေးဦးပါဝင်ပါတယ်။ တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ်လည်း ပါဝင်ပါတယ်။ နောက်ပြီး ကော်မတီမှာ ပထမအကြိမ် လွှတ်တော်သက်တမ်းက ပါဝင်ခဲ့သူလေးဦး ပါဝင်ပါတယ်။

ကော်မတီလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ချက်နဲ့ ပတ်သက်ပြီးပြောရရင် အရင်ဆုံးက ဥပဒေကြမ်းတင်သွင်းမှုပါ။ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအပိုင်း အနေနဲ့ ပြောရရင် လွှတ်တော်ကို ဥပဒေကြမ်း

တင်သွင်းခွင့်ရှိတာ နှစ်မျိုးရှိပါတယ်။ ပြည်သူ့လွှတ်တော်မှာဆိုရင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးတစ်ယောက်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်မှာဆိုရင် အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်းစီကနေ တင်သွင်းလို့ရပါတယ်။ နောက်တစ်ခုက ပြည်ထောင်စုအဆင့် အဖွဲ့အစည်းတွေကနေလည်း တင်သွင်းခွင့်ရှိပါတယ်။ နောက်ပြီးတော့ လွှတ်တော်တွေမှာဖွဲ့စည်းထားတဲ့ ရေးရာကော်မတီတွေကနေလည်း တင်သွင်းခွင့်ရှိပါတယ်။ ဥပဒေကြမ်းတွေကို လွှတ်တော်ကို တင်သွင်းလာပြီးဆိုရင် ကျွန်တော်တို့ကော်မတီအနေနဲ့ လွှတ်တော်ကို အစီရင်ခံတင်ပြရပါတယ်။

အစီရင်ခံတင်ပြတဲ့ အချက်ထဲမှာ ဘယ်လိုအချက်တွေက ပြည့်စုံမှုရှိတယ်၊ ဘယ်လိုအချက်တွေ လိုနေသေးတယ် ဆိုတာတွေကို ဖော်ပြရပါတယ်။ ဆိုလိုချင်

တာကတော့ ဘယ်အချက်က ပိုရင်လည်း ပိုနေတယ်။ ဘယ်အချက်က လိုနေရင် လိုနေတယ်ဆိုတာကို အစီရင်ခံတင်ပြရပါတယ်။ ပြီးတော့ ဥပဒေပိုင်းဆိုင်ရာ အသုံးအနှုန်းတွေကိုလည်း ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်သင့်တာတွေကို တင်ပြရပါတယ်။ အဲဒီမှာတော့ နှစ်ပိုင်းပါ။ တစ်ခုက အကြောင်းအရာအပိုင်း ဖြစ်ပြီးတော့ တစ်ခုက ရေးထုံးပိုင်းဆိုင်ရာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဥပဒေကြမ်းကော်မတီရဲ့ အစီရင်ခံစာပေါ်မှာ မူတည်ပြီးတော့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေက လွှတ်တော်မှာ ဆွေးနွေးကြပါတယ်။

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေရဲ့ ဆွေးနွေးချက်တွေအပေါ်မှာလည်း လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌရဲ့ တာဝန်ပေးအပ်ချက်အရ ကျွန်တော်တို့ကော်မတီက ပြန်လည်ကြားနာတဲ့ အစည်းအဝေးတွေလုပ်ပါတယ်။ ကြားနာအတည်ပြုပြီးရင်တော့ လွှတ်တော်အဆုံးအဖြတ် ရယူပါတယ်။ အဆုံးအဖြတ်ရယူပြီးရင်တော့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကို ဆက်လက်ပေးပို့ရပါတယ်။

ဒီနေရာမှာ တစ်ခုရှင်းပြချင်တာက သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေအလိုက် ပါဝင်ပတ်သက်သူအားလုံးကို ဥပဒေကြမ်းနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဖိတ်ခေါ်ဆွေးနွေးတာဖြစ်ပါတယ်။ ဥပမာ အနေနဲ့ပြောရရင် ငါးမွေးမြူရေးဥပဒေကို ဆွေးနွေးမယ်ဆိုရင် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနတွေ၊ သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော်ကော်မတီ၊ မြန်မာနိုင်ငံငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်နဲ့ Stakeholder အားလုံးကို တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပြီး အကြံဉာဏ်ရယူဆွေးနွေးတာ ဖြစ်ပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၂၁ သို့

“ဥပဒေတစ်ခုမှာ အရေးအကြီးဆုံးက သုံးချက်ရှိပါတယ်။ တစ်ခုက နိုင်ငံရဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ဘယ်လောက် အထောက်အပံ့ပေးနိုင်သလဲဆိုတဲ့အချက်ပါ။ နောက်တစ်ခုက ပြည်သူတွေရဲ့ လူနေမှုဘဝ၊ လူမှုစီးပွားနဲ့ ပြည်သူတွေကို ဘယ်လောက်အကာအကွယ်ပေးနိုင်သလဲဆိုတဲ့ အချက်ပါ။ တတိယအရေးကြီးတဲ့အချက်ကတော့ ကျွန်တော်တို့ ပြဋ္ဌာန်းတဲ့ဥပဒေဟာ အတည်ဖြစ်သွားရင် ဘယ်လိုစီမံခန့်ခွဲမလဲဆိုတဲ့ Implementation အပိုင်းပါ”



အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥပဒေကြမ်းကော်မတီဝင်များ ငါးမွေးမြူရေးဆိုင်ရာဥပဒေကြမ်းနှင့်ပတ်သက်၍ အစည်းအဝေးကျင်းပစဉ်။

မြန်မာ-ထိုင်းနယ်စပ် ချစ်ကြည်ရေးတံတား(၂) မှ မြန်မာနိုင်ငံသားများ ဝင်ခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိ COVID-19 ကာကွယ်တားဆီးနိုင်ရေးအတွက် ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသူများအား အသွားအလာကန့်သတ်ကာ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုသွားမည်

မြဝတီ မတ် ၂၄

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်(COVID-19) ကူးစက် ပြန့်ပွားမှုကြောင့် မြဝတီမြို့ရှိ ထိုင်း- မြန်မာ အမှတ်(၁) ချစ်ကြည်ရေး တံတားနှင့် အမှတ်(၂)တံတား အပါအဝင် နယ်စပ်ဂိတ်တို့တွင် လူဝင် လူထွက် ပိတ်ထားသော် လည်း ယနေ့အထိ မြန်မာ နိုင်ငံသား နှစ်ထောင်ကျော်ခန့် ပြန်လာလျက်ရှိသည့်အတွက် မြဝတီ မြို့ ချစ်ကြည်ရေးတံတားအမှတ်(၂) မှ ဝင်ခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



မြန်မာ-ထိုင်းနယ်စပ် ချစ်ကြည်ရေးတံတားအမှတ်(၂)မှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသည့် မြန်မာရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများကို တွေ့ရစဉ်။

“ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံမှာလည်း တွေ့ပြီပေါ့။ ကျန်းမာရေးနဲ့ အားကစား ဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားတာ ရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ COVID-19 ထိန်းချုပ်ရေးကတော့ ပိုပြီးတိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်သွားရမှာဖြစ်ပါတယ်။ တရားမဝင် ဝင်ထွက်ပေါက်တွေ မရှိ အောင်လည်း အထူး စစ်ဆေးကြပ်မတ် ဆောင်ရွက်နေပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီ အချိန်မှာပဲ ဆီးဂိတ်မှ တရားမဝင် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်လာတာ ရှိပါ တယ်။ ဒါလည်း သက်ဆိုင်ရာဌာန တွေကနေ စိစစ်အရေးယူဆောင်ရွက် နေပြီဖြစ်ပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁

မူဆယ်(၁၀၅)မိုင်တွင် ဖရဲ၊ သခွားများ တရုတ်ဘက်မှ အဝယ်လိုက်လျက်ရှိ ကျင်စန်းကျော့ဂိတ်တွင် တရုတ်ပြည်ဘက်မှ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်နေ



မူဆယ်(၁၀၅)မိုင် ကုန်သွယ်ရေးဇုန်၌ ဖရဲကုန်သည်များ စစ်ဆေးနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

မူဆယ် မတ် ၂၄

မူဆယ်(၁၀၅)မိုင် ကုန်သွယ်ရေးဇုန် နယ်မြေအတွင်းရှိ အရှေ့မြောက် တံခါးအများနှင့် သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီလီမိတက် နှစ်နိုင်ငံ သစ်သီး ရောင်းဝယ်ကွင်းတွင် မြန်မာဘက်မှ ဖရဲ၊ သခွားများကို တရုတ်က အဝယ် လိုက်သော်လည်း ဖရဲသီးကားများ ကျင်စန်းကျော့ဂိတ် အဝင်တွင် ပြန်လည် တန်းစီစောင့်ဆိုင်းနေရ သည့်အတွက် ယာဉ်မောင်းများနှင့် ကုန်သည်ပွဲစားများ အခက်အခဲရှိနေ ကြောင်း သိရသည်။

မူဆယ်(၁၀၅)မိုင် နှစ်နိုင်ငံ သစ်သီးရောင်းဝယ်ကွင်းကို မြန်မာ နိုင်ငံ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ထွက်ရှိ သည့် ဖရဲ၊ သခွားများကို ကုန်တင် ယာဉ်ကြီးများဖြင့် သယ်ယူပြီး မူဆယ် နယ်စပ်မှတစ်ဆင့် စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၃

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ် ကြည့်ရှုမှုနှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

စာ ၁၁

MNL အပါအဝင် ပြည်တွင်းဘောလုံးပွဲအားလုံး ရပ်နားကြောင်း ထုတ်ပြန်

ရန်ကုန် မတ် ၂၄

မြန်မာနေရှင်နယ်လိဂ်ကော်မတီသည် COVID-19 ရောဂါကြောင့် MNL အပါအဝင် ပြည်တွင်းဘောလုံးပွဲအားလုံးကို ရပ်နားကြောင်း ယနေ့တွင် အတည်ပြုထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

မတ် ၂၃ ရက် ညပိုင်းက မြန်မာနိုင်ငံ၌ COVID-19 ရောဂါပိုးရှိသူ နှစ်ဦးတွေ့ရှိကြောင်း ထုတ်ပြန်ခဲ့သောကြောင့် မြန်မာနေရှင်နယ်လိဂ် ကော်မတီသည် ကလပ်အသင်းတာဝန်ရှိသူများနှင့် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက အစည်းအဝေးပြုလုပ်ပြီးနောက် မြန်မာနေရှင်နယ်လိဂ်ကော်မတီက ကြီးမှူးကျင်းပလျက်ရှိသည့် MNL စီနီယာလိဂ်ပြိုင်ပွဲ၊ MNL-2 (ပထမတန်း) အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ၊ စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၁




Air Engine Evaporated Cooler

လေထုညစ်ညမ်းမှုကို အဆင့် (၄) ဆင့်ဖြင့် သန့်စင်ပေးပြီး
လတ်ဆတ်အေးမြမှုကို ခံစားနိုင်ပါသည်။

85Liter

(ကျယ်ဝန်းသော အခန်းများအတွက် အထူးသင့်တော်ပါသည်။)



Triple Intake System



15M Blowing Distance



Honey Comb Filter

အမြို့ မြို့ အနယ်နယ်ရှိ အရောင်းကိုယ်စားလှယ်ကြီးများဆိုင်တွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါပြီ။


T-Home Electronics

ရန်ကုန်မြို့လယ်ကောင်တွင် အရှေ့နှင့် အနောက်တန်းနေသော လမ်းမကြီးငါးသွယ်ရှိသည်။ အင်္ဂလိပ်တို့အုပ်စိုးစဉ်ကာလကတည်းက ဖောက်လုပ်ခဲ့သောလမ်းမကြီးများ ဖြစ်သည်။

တောင်အရပ်ကစ၍ဆိုရသော် ကမ်းနားလမ်း၊ ကုန်သည်လမ်း၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်း၊ အနော်ရထာလမ်းနှင့် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းလမ်းတို့ဖြစ်သည်။

စတည်ဆောက်စဉ်က လမ်းများကို အင်္ဂလိပ်အင်္ဂါအပေါ်အမည်များ ပေးခဲ့သည်။ ယခုနောက်ပိုင်းမှ မြန်မာအမည်နှင့် ထင်ရှားခဲ့သော မြန်မာသူရဲကောင်းတို့၏အမည်များဖြင့် ပြောင်းလဲခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

သူ့ခေတ် သူ့ကာလနှင့်တွက်ချက်၍ တည်ဆောက်ပေးခဲ့သော လမ်းကြီးများဖြစ်သည်။ ယနေ့ကာလ၊ ယနေ့ခေတ်နှင့်ဆိုပါက အလွန်ကျဉ်းမြောင်းလာပြီဟု ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။

ထိုလမ်းမကြီးများပေါ်ဝယ် ကိုယ်ပိုင်ယာဉ်များ၊ အငှားယာဉ်များက ၂၄ နာရီမပြတ် ဥဒဟိုသွားလာနေကြသည်။ ဘတ်စ်ကားယာဉ်ကြီးများက ခရီးသွားပြည်သူများကို တစ်နေကုန် ပို့ဆောင်ပေးနေကြသည်။ တိုးတက်များပြားလာသော ခရီးသွားများက နံနက်မိုးလင်းမှ မိုးချုပ်သည်အထိ အသွားအလာမပြတ်ရှိနေသည်။ ထို့ထက်ပို၍ ဆိုရသော် ရန်ကုန်မြို့လယ်ကောင်သည် လူနှင့်ယာဉ်များ အလွန်တရာရှုပ်ထွေးသော ရပ်ဝန်းဖြစ်သည်။

ထို့အတွက် လူနှင့်ယာဉ်တို့ အန္တရာယ်ကင်းစေရန်၊ လမ်းသွားခရီးသည်များအတွက် လူကူးခုံးကျော်တံတားများကို အစိုးရအဆက်ဆက်က ငွေကြေးအမြောက်အမြား အကုန်အကျခံကာ တည်ဆောက်ပေးခဲ့သည်။

မှတ်မိသည်မှာ ၁၉၈၈ ခုနှစ်နောက်ပိုင်း တက်လာသော တပ်မတော်အစိုးရလက်ထက်၌ လူကူးခုံးကျော်တံတားအများပြားကို တည်ဆောက်ပေးခဲ့သည်။ သို့သော် တံတားများတွင် အမိုးနှင့် စက်လှေကားများ မပါဝင်ခဲ့ပေ။

ယခင်တည်ဆောက်ခဲ့သော လူကူးခုံးကျော်တံတားဟောင်းများအား အဆင့်မြှင့်၍ စက်လှေကားနှင့် အမိုးများ တပ်ဆင်ပေးတော့မည်

တင်ဝင်းလေး



လတ်တလော ရန်ကုန်နှင့် ကိုဗစ်-၁၉ အခြေအနေကောက်နုတ်ချက်

ရှင်နော်

ဤလရာသီကာလရောက်တိုင်း ရန်ကုန်မြို့၏ နေ့အပူရှိန်က နံနက် နေထွက်စဉ်မှစ၍ ဖြည်းဖြည်းတိုးမြှင့်လျက်ရှိသည်။ စားဝတ်နေရေးအတွက် နေ့စဉ်သွားလာလှုပ်ရှားနေရသော ရန်ကုန်သူ ရန်ကုန်သားတို့အဖို့ ချွေးတလုံးလုံးကြားမှပင်

ဘဝရပ်တည်နေထိုင်ရေးအတွက် ရုန်းကန်နေကြရသည်။ မြန်မာနှစ်သစ်ကူးအခါသမယနှင့် နီးကပ်သော အချိန်ကာလဖြစ်၍ မြို့တော်ရန်ကုန်အနှံ့ သင်္ကြန်မဏ္ဍပ်များ စတင်ဆောက်လုပ်တတ်သောကာလလည်း ဖြစ်သည်။ တစ်နယ်

တစ်ကျေးမှ အလုပ်လာရောက်လုပ်ကိုင်သူများအဖို့ အိမ်အပြန်ရက်ကို လက်ချိုးရေတွက်တတ်သော ကာလဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း ယခုနှစ်တွင် ကံမကောင်းအကြောင်း မလွှဲစွာဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ဟူသော ကမ္ဘာ့အနှံ့ ပျံ့နှံ့ကူးစက်

လျက်ရှိသော ကပ်ရောဂါဆိုးကြီးက ရန်ကုန်မြို့ကောင်းကင်ယံတွင် အရိပ်မည်းကြီးသဖွယ် စိုးမိုးထားလျက်ရှိသည်။

ပွဲလမ်းသဘင်များ လျော့နည်းလာ

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုကြောင့် ဖြစ်ပွားရသော အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ရောဂါအရိပ်မည်းကြီးသည် ရန်ကုန်မြို့ပေါ် အချိန်မရွေး ဆင်းသက်လာနိုင်သည်ဖြစ်ရာ ရန်ကုန်သူ ရန်ကုန်သားတို့အတွက် စိုးရိမ်စိတ်များ တိုးမြှင့်လျက်ရှိသည်။ အဆိုပါရောဂါပိုး ကမ္ဘာ့အနှံ့ကူးစက်ပျံ့နှံ့ချိန်မှစ၍ ရန်ကုန်မြို့အနှံ့ ပွဲလမ်းသဘင်များ တဖြည်းဖြည်းလျော့နည်းခဲ့သည်။ နှစ်စဉ်ချီးမြှင့်လေ့ရှိသော မြန်မာရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆု ချီးမြှင့်ပွဲကို ရက်ရွှေ့ဆိုင်းခဲ့ပြီး မြန်မာ့ရိုးရာ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်ဖြစ်သော အတာသင်္ကြန်ပွဲတော်ကိုလည်း ကန့်သတ်လိုက်ရပြီဖြစ်သည်။ တွေ့ဆုံပွဲများ၊ အခမ်းအနားပွဲများ ရွှေ့ဆိုင်းထားလိုက်သလို ရန်ကုန်အနှံ့ ရုပ်ရှင်ရုံအခန်းလုံးလည်း ပိတ်ထားခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ပုဂ္ဂလိကစာသင်ကျောင်းများ ပိတ်ထားသလို ဘာသာစကားသင်ကြားရာ ကိုယ်ပိုင်ကျောင်းများလည်း ရပ်နားထားပြီးဖြစ်သည်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့အောက်ရှိ အဖွဲ့အစည်းများ၏ ပုံမှန်ပြုလုပ်နေကျ သတင်းမီဒီယာ ရှင်းလင်းပွဲများကိုလည်း အချို့ကို ရပ်နားထားသကဲ့သို့ အချို့မှာ ပုံစံပြောင်းကျင်းပလျက်ရှိသည်။

မြို့တော်ရန်ကုန်၏ ရုံး၊ ဌာနဆိုင်ရာ၊ ပုဂ္ဂလိက နေရာများတွင် လက်ဆေးရန်နေရာများ ပြုလုပ်လာကြသလို လက်သန့်ရှင်းရေးအတွက် လက်သန့်စင်ဆေးရည်များကို အသုံးများလာကြသည်။ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲပြီးဆုံးချိန်ဖြစ်ပြီး ညဘက်ခရီးသည်စီးနင်းမှု မရှိသလောက် နည်းပါးသွားသည့်အတွက် ၂၄ နာရီ ပြေးဆွဲလျက်ရှိသော YBS ယာဉ်လိုင်းအချို့ကို အချိန်ပြောင်းလဲပြေးဆွဲလျက်ရှိသည်။ ထို့ပြင် အချို့ယာဉ်လိုင်းများ၌ နှာခေါင်းစည်းနှင့် လက်သန့်စင်ဆေးရည်များ ထားရှိပေးခြင်း၊ ယာဉ်တစ်စီးချင်းစီအလိုက် ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းပက် သုတ်လိမ်းခြင်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အချုပ်ပို (ဃ) သို့



